
دوست داشتم »مدافع حرم« باشم
احسان الوان زاده، بازيکن جوان پرسپوليس 
از جمله فوتباليست هايي است که به جاي 
دلخوش��ي هاي زودگذر، خود را با کتاب 
خواندن سرگرم مي کند، خصوصاً خواندن 
زندگينامه افرادي چون شهيد همت که 
مي گويد خواندن زندگينامه آنها براي هر 
کسي لازم است. او همچنين در خصوص آرزوهايش عنوان مي کند: 
»خيلي دوست داشتم مدافع حرم شوم، اما قسمتم نشد. در خانواده 
خودم تا الان دو شهيد مدافع حرم داشتيم. خيلي دوست شان دارم 
و برايش��ان ارزش قائلم. گاهي مردم مي گويند اينها به خاطر پول 
رفته اند، ولي واقعاً اين طور نيست. کسي که به آنجا مي رود، سرشار 
از اعتقاد و انس��انيت اس��ت. اينها به خاطر اعتقادي که به حضرت 

زينب)س( دارند، مي روند. خيلي دوست دارم کربلا هم بروم.« 

برخورد کنند کسي سراغ فساد نمي رود
علي کريمي، س��تاره پيش��ين تيم ملي 
فوتبال ايران که طي روزهاي اخير بارها 
در خصوص فساد در فوتبال و لزوم مبارزه 
با آن صحبت کرده، درباره اتفاقات باشگاه 
پرسپوليس و سرنوش��ت پول هايي که 
مشخص نيست، مي گويد: »فساد، فساد 
است چه از طرف مديرعامل يک باشگاه باشد، چه از سوي اعضاي 
فدراسيون فوتبال. هرجا که تخلف و فسادي رخ دهد، بايد طبق 
قانون برخورد شود. همه چيز بايد شفاف باشد و مردم در جريان 
همه چيز قرار بگيرند تا ابهامي باقي نمان��د، تنها در اين صورت 
است که مي توان به حل مشکلات اميدوار بود. اگر با فساد برخورد 
ش��ود، ديگر کس��ي جرئت نمي کند اين کارها را انجام دهد، اما 

برخوردي وجود ندارد.«

 برخي نامزدهاي انتخابات فدراسيون ها 
مجبور به انصراف مي شوند!

دخالت و اعمال نفوذ آفت مخرب ورزش
ورزش ايران روزهاي حساسي را پشت سر مي گذارد. برگزاري مجامع انتخاباتي 
در آخرين روزهاي فصل پاييز سرعت بيشتري پيدا کرده و در چند هفته آينده 
نيز تکليف رياست هشت فدراسيون و همچنين کميته ملي المپيک روشن 
خواهد شد. در شرايطي که نامزدهاي مختلف، حاميان و مخالفان آنها براي 
پيروزي در انتخابات تلاش مي کنند، اعمال نفوذ از سوي وزارت ورزش انتخاب 

مديران جديد فدراسيون ها را تحت تأثير قرار داده است. 
   انصراف اجباري

انتخابات فدراسيون تکواندو روز شنبه برگزار مي شود و هفت نامزد تأييد 
شده براي تصدي پست رياست با هم رقابت مي کنند. بدون شک در بين 
اين هفت نفر محمد پولادگر بيش از همه شانس پيروزي در اين انتخابات 
را دارد. رئيس فعلي فدراسيون تکواندو چهار دوره متوالي در اين سمت 
حضور داشته و اميدوار است براي پنجمين بار نيز پيروز انتخابات باشد. 
عملکرد ضعيف تيم ملي تکواندو در يکي، دو سال اخير انتقادهاي زيادي 
را در پي داشت و منتقدان پولادگر بي صبرانه منتظر مجمع انتخاباتي روز 
شنبه هستند. با اينکه انتظار مي رفت نامزدها نظر مساعد اعضاي مجمع 
را جلب کنند، اما گفته مي شود وزارت ورزش سعي دارد با اعمال فشار 
پولادگر را وادار به انصراف از انتخابات کند! روز گذش��ته اخباري مبني 
بر تماس يکي از مديران وزارتخانه ب��ا رئيس فعلي تکواندو و اصرار او بر 
انصراف پولادگر منتشر شد؛ خبري که متأسفانه پيش از اين هم در مورد 
برخي فدراسيون هاي ديگر به گوش رسيده بود، هرچند که انتقادهاي 
زيادي در خصوص عملکرد مديريتي پولادگر مطرح شده، اما با اين حال 
تحت فشار قرار دادن يکي از نامزدها آن هم در آستانه برگزاري انتخابات 

حرکتي غيرحرفه اي، مخرب و البته غيرمنصفانه است.
   عشق به رياست

بسياري از مديران وابسته به وزارت ورزش و جوانان علاقه زيادي به حضور 
در مجامع انتخاباتي و تصدي رياست يکي از فدراسيون هاي ورزشي دارند 
تا جايي که برخي نفرات تاکنون در انتخابات چند فدراس��يون مختلف 
ثبت نام کرده اند، اما عملاً هيچ شناخت و آگاهي از آن رشته ندارند. در اين 
بين حمايت وزارت از برخي نفرات خاص يا موضع گرفتن عليه يک فرد، 
نتايج انتخابات را تحت تأثير قرار مي دهد و حاشيه ساز مي شود. انتخابات 
فدراسيون چوگان يکي از همين موارد است. پس از برکناري بحث برانگيز 
گلنار وکيل گيلاني از رياست اين فدراسيون، حواشي زيادي در خصوص 
رئيس جديد چوگان سر زبان ها افتاده، از طرف ديگر هنوز معلوم نيست 
در بحث لو رفتن عکس خانوادگي رئيس برکنار شده حق با وکيل گيلاني 
است يا داورزني. نامنويس��ي 24 نفر در انتخابات فدراسيون بسکتبال، 
عشق شديد کارمندان وزارت به رياست را بيش از پيش به معرض نمايش 
گذاشته است. در بين آنها تنها نصرالله پريچهره، سرپرست فعلي بسکتبال 
بدشانسي آورد و با رسانه اي شدن ثبت نام پنهاني اش مجبور به کناره گيري 
زودهنگام شد، اما س��ايرين با تمام قوا به ميدان آمده اند. مازيار ناظمي، 
مديرکل روابط عمومي وزارت نيز احتمالاً به خاطر حضور پسرش در تيم 
رده هاي پايه، عاشق بسکتبال شده و حالا سوداي رياست فدراسيون را دارد. 
بهروز منتقمي )مديرکل تربيت بدني استان مازندران و مديريت هماهنگي 
امور استان هاي وزارت ورزش و جوانان(، حسن طباطبايي )رئيس کنوني 
مجموعه ورزشي آزادي(، رامين طباطبايي )مديرکل دفتر استعداديابي و 
توسعه ورزش قهرماني و حرفه اي وزارت ورزش( و رمضانعلي دولو )کارمند 
وزارت ورزش( هم در راستاي حمايت هاي ويژه به فکر جانشيني محمود 
مشحون افتاده اند. بوکس نيز از اين حمايت ها درامان نمانده است؛ با وجود 
اينکه تصور مي شد با پايان يافتن دوران 28 ساله رياست ناطق نوري در اين 
رشته امکان حضور نيروهاي تازه نفس در بوکس فراهم  شود، اما افشين 
داوري سرپرست معرفي شده از سوي وزارت برخلاف انتظارات در انتخابات 
ثبت نام کرده و پنجم دي براي تکيه زدن بر صندلي رياست ناطق با ديگران 
رقابت مي کند. چهارم دي ماه انتخابات فدراس��يون نجات غريق برگزار 
مي شود و دو کانديداي اصلي از کارمندان باسابقه وزارت ورزش هستند؛ 
احمد گواري و احمد سعادتمند حالا براي جانشيني مصطفي ميرسليم با 

هم رقابتي جدي دارند. 
با حضور جدي گزينه ه��اي وزارت ورزش مع��ادلات مجامع انتخاباتي 
پيچيده تر از هميشه شده است. متأسفانه سوداي رياست و اعمال نفوذ در 
بيشتر رشته هاي ورزشي ايران به چشم مي خورد، آفتي بسيار مضر که روز 
به روز در حال افزايش است و آينده ورزش کشور را تحت تأثير قرار خواهد 
داد. ادامه اين روند رشته هاي مدال آور و موفق را از رسيدن به اهداف بزرگ 

بازمي دارد و اجازه پيشرفت به ساير فدراسيون ها را نمي دهد. 

اس�تقلال ديروز در حالي با يک برد مقتدرانه 
مقابل ايرانجوان بوش�هر ب�ه نيمه نهايي جام 
حذفي صع�ود ک�رد که ب�ا قرعه کش�ي اين 
مرحل�ه، آبي ها مهم�ان صنعت نف�ت آبادان 
خواهند ب�ود و در ديگ�ر بازي نيز اس�تقلال 
خوزس�تان ميزبان خونه به خونه بابل است. 
روند صعودي استقلال در جام حذفي هم ادامه 
دارد، آنها پس از نتايج خوب��ي که در هفته هاي 
پاياني نيم فص��ل اول در ليگ گرفتن��د، ديروز 
در يک چهارم نهاي��ي جام حذف��ي هم نمايش 
مقتدرانه اي داش��تند و ايرانجوان بوشهر حريف 
دسته اولي ش��ان را با سه گل شکس��ت دادند و 
به نيمه نهايي صعود کردند. حالا شاگردان شفر 
که به نظر مي رس��د در ليگ و با توجه به فاصله 
16امتيازي ش��ان با صدر، اميدي ب��ه قهرماني 
ندارن��د، تم��ام تمرکزش��ان را روي جام حذفي 

گذاشته اند و با پيروزي ديروز تنها دوقدم تا بالا 
بردن جام در خرمشهر فاصله دارند، هرچند سه 
تيم ديگر استقلال خوزستان، صنعت نفت آبادان 
و خونه به خون��ه بابل در نيمه نهاي��ي، حريفان 

چندان آساني براي آبي پوشان نخواهند بود. 
   آلودگي اين بار مانع نشد

با وجود افزايش آلودگي هوا، اما ديروز پس از 48 
ساعت تأخير استقلال در ورزشگاه آزادي به مصاف 
تيم دسته اولي ايرانجوان بوشهر رفت، مسابقه اي 
از مرحله يک چهارم نهايي جام حذفي که قرار بود 
روز دوشنبه برگزار شود، اما آلودگي هواي تهران 
سبب شد تا برگزاري اين بازي به شرط کم شدن 
آلاينده ها و آلودگي به چهارشنبه موکول شود. با 
اين حال ديروز خبري از کاهش آلودگي نبود و حتي 
گفته مي شد شرايط هوا بدتر هم شده است، اما در 

نهايت عصر ديروز سوت شروع اين بازي زده شد. 

   گل استرس شکن
وقت هاي تلف ش��ده نيمه اول ب��ود که حملات 
استقلال س��رانجام جواب داد و مجيد حسيني، 
مدافع پيش تاخته آبي پوشان توانست با يک ضربه، 
دروازه ايرانجوان را باز کند تا ش��اگردان ش��فر با 
پيروزي به رختکن بروند، گلي که به اعتقاد مربي 
آلماني اين تيم، توانست فشار را از روي استقلال 
بردارد: »طبيعي اس��ت که وقتي يک تيم از ليگ 
برتر مقابل تيم ليگ يکي قرار مي گيرد، مقداري 
استرس داشته باشد که شايد نتواند بازي را ببرد، 
نگراني در اين بازي ها طبيعي است. براي پيروزي 
بايد بيشتر تلاش کنيد و اين  مسئله اي بود که باعث 
ايجاد استرس بازيکنان شد، اما بعد از گل اول همه 
بازيکنان آزاد و راحت شدند و بهتر بازي کردند.« در 
آن سو، اين گل به گفته سرمربي ايرانجوان مانند 
آب سرد روي تيمش بود و سبب شد تا شاگردانش 

کار سختي براي جبران داشته باشند: »ميان ما و 
استقلال تفاوت هايي وجود دارد. بزرگ ترين تفاوت 
جو ورزشگاه بود. برخي بازيکنان ما براي اولين بار در 
ورزشگاه آزادي به ميدان مي رفتند، با اين حال اگر 
نيمه اول با نتيجه تساوي راهي رختکن مي شديم، 

وضعيت فرق مي کرد.«
   سرور آقاي گل!

همان طور که شفر گفته بود با زدن گل اول، فشار 
از روي استقلال برداشته شد تا آنها در نيمه دوم 
روان  و بدون استرس  به بازي ادامه دهند، نتيجه 
آن هم زدن دو گل ديگر بود. ابتدا سرور جبارف 
گل دوم اس��تقلال را به نام خودش ثبت کرد تا 
تبديل ب��ه بهترين گلزنان آبي پوش��ان در فصل 
جاري شود. جباروف با اين گل در مجموع ليگ 
و جام حذفي چهار گل زده و به عنوان آقاي گل 
اين فصل استقلال، خود را معرفي کرده است. در 
دقايق پاياني هم علي قرباني زننده گل سوم آبي ها 
بود تا در نهايت استقلال در مسابقه اي که زياد به 
سختي نيفتاد با سه گل ايرانجوان را شکست دهد 

و به نيمه نهايي جام حذفي صعود کند. 
ش��فر هم در پايان بازي نش��ان داد که چقدر از 
ش��اگردانش به خاطر اين پيروزي راضي است: 
»بايد يک تعريف و تمجيد خيلي خوب از تيمم 
داشته باشم، از بازيکنانم ممنونم که در نيمه دوم 

خيلي خوب بازي کردند.«
س��رمربي ايرانجوان بوش��هر هم عدم شجاعت 
تيمش در شکست را تأثيرگذار دانست: »تصورم 
بر اين بود ک��ه بازيکنانم بهتر ب��ازي کنند. اگر 
بازيکنان ما شجاع تر بودند، مي توانستيم نتيجه 

بهتري کسب کنيم، اما اين اتفاق نيفتاد.«
   برنامه نيمه نهايي

با پاي��ان برگزاري تنه��ا بازي باقي مان��ده مرحله 
يک چهارم نهايي حذفي، تکليف چهار تيم پاياني 
اين رقابت ها مشخص شد تا بلافاصله پس از پايان 
بازي، قرعه کش��ي مرحله نيمه نهايي جام حذفي 
برگزار شود. استقلال، استقلال خوزستان، خونه به 
خونه بابل و صنعت نفت آبادان چهار تيم راه يافته به 
نيمه نهايي هستند، سه تيم از ليگ برتر و يک تيم 
از دسته اول که توانس��تند در ماراتن جام حذفي 
همچنان به رقابت شان ادامه دهند. پس از قرعه کشي 
اين رقابت ها تکليف بازي هاي نيمه نهايي مشخص 
شد و تيم هاي صنعت نفت و استقلال روز 11 دي در 
آبادان و استقلال خوزستان و خونه به خونه بابل 18 
اسفند در اهواز، برگزارکننده مسابقات نيمه نهايي 
خواهند بود تا از دو تيم فيناليست رونمايي شود. 
بازي فينال جام حذفي هم طبق اعلام سازمان ليگ 
در يکي از روزهاي 12 يا 13 ارديبهشت به احتمال 

زياد در ورزشگاه خرمشهر برگزار خواهد شد.

طلبکاران دست بردار قرمز ها نيستند
 پرسپوليس در آستانه کسر امتياز و سقوط 

به دسته پايين !
باشگاه پرسپوليس با توجه به شکايت دو بازيکن سابق خود اکنون 
در آستانه کسر امتياز و حتي س�قوط به دسته پايين تر قرار دارد. 
ماجراي طلبکاران باشگاه هاي ايراني و تهديد به کسر امتياز و حتي خطر 
سقوط از سوي فيفا انگار تمامي ندارد. در حالي که تصور مي شد پس 
از ماجراي طارمي و تأکيد مس��ئولان پرسپوليس مبني بر اينکه ديگر 
خطري از سوي طلبکاران اين باش��گاه را تهديد نمي کند؛ خبر حکم 
فيفا درباره پرونده لوکا ماريچ و فرناندو گابري��ل، خيلي زود هواداران 
پرس��پوليس را نگران کرد. باش��گاه پرس��پوليس فرصت زيادي براي 
پرداخت مطالبات اين دو بازيکن ندارد و ممکن است با خطر کسر امتياز 

و سقوط به دسته پايين تر هم مواجه شود. 
فرناندو گابريل، هافبک برزيلي سابق پرسپوليس که در ليگ چهاردهم و 
با نظر حميد درخشان به جمع سرخپوشان اضافه شده بود، در انتهاي آن 
فصل و با توجه به مشکلات اخلاقي و حرفه اي از سوي برانکو ايوانکوويچ 
در ليست مازاد قرار گرفت. اين بازيکن بعد از آن با توجه به عدم پرداخت 
مطالبات خود به رغم پيگيري صورت گرفته، شکايتي تنظيم و به فيفا 
ارسال کرد که با پاسخ نيز همراه شد. حالا باشگاه پرسپوليس موظف 
اس��ت طلب 70 هزار دلاري او را پرداخت کند. براس��اس توافقي که 
پيش از اين صورت گرفته بود، باشگاه پرس��پوليس بايد مطالبات اين 
بازيکن را طبق اقساط مشخص ش��ده، پرداخت مي کرد، اکنون اما با 
تعويق اين پرداخت، او بار ديگر شکايتش را به فيفا ارسال کرده و اين 
باشگاه را در آستانه خطر کس��ر امتياز و حتي سقوط به دسته پايين تر 

قرار داده است. 
روزبه وثوق احمدي، رئيس کميته تعيين وضعيت فدراسيون فوتبال در 
اين باره مي گويد: »در پرونده شکايت فرناندو گابريل باشگاه پرسپوليس 
به دليل عدم اجراي رأي قبلي به مبلغ 10 هزار فرانک سوئيس محکوم 
شده است. آنها در صورتي که ظرف 30 روز پول گابريل را ندهند، به 
صورت اتوماتيک شش امتياز از باشگاه پرسپوليس کسر خواهد شد.« 
وي در خصوص  بي توجهي باش��گاه در ادام��ه و عواقب آن هم عنوان 
کرد: »اگر خداي ناکرده شش امتياز کسر شود و باز هم پولي پرداخت 
نشود، آن زمان احتمال سقوط پرسپوليس به دسته پايين تر هم وجود 

خواهد داشت.«
ديگر بازيکني که اکنون پرس��پوليس را با خطر س��قوط و کس��ر امتياز 
تهديد مي کند، پرونده مربوط به لوکا ماريچ اس��ت. مدافع کروات سابق 
سرخپوش��ان از حيث فني عملکرد خوبي از خود به جا گذاشت و بعد از 
ترک اين باش��گاه اکنون از اين تيم مبلغ 75 هزار دلار طلبکار است. اين 
بازيکن هم که تاکنون نتوانسته مطالبات خود را دريافت کند به فيفا بابت 
مطالباتش شکايت کرده تا او نيز پرسپوليس را با خطر کسر امتياز و سقوط 
به دسته پايين مواجه کند. باشگاه پرسپوليس بايد تا 1۹ ژانويه مبلغ بدهي 
لوکا ماريچ بازيکن سابق باشگاهش را بپردازد و اگر تا تاريخ اعلام شده، اين 
 FIFA پول پرداخت نشود آن وقت پرونده اين بازيکن به کميته انضباطي
خواهد رفت تا جرايم ديگر لحاظ شود.  طلب 145 هزار دلاري دو بازيکن 
سابق پرسپوليس که مورد تأييد فيفا قرار گرفته  با توجه به شکست هاي 
قبلي اين باشگاه در فيفا مي تواند حساس��يت بزرگي را شکل دهد و در 
صورتي که پرسپوليس پيش از حکم فيفا موفق به دريافت رضايت فرناندو 
گابريل و لوکا ماريچ نشود، قطعاً با اين حکم سنگين احتمالي شرايط براي 

باشگاه و هواداران بغرنج و غيرقابل تصور خواهد بود. 
حميدرضا گرشاس��بي که بعد از حضور روي صندلي سرپرس��تي اين 
باشگاه توانس��ت جريمه مالي مربوط به پرونده مهدي طارمي و ريزه 
اسپور را به سلامت به سود سرخپوش��ان به پايان برساند، اکنون بايد 
مأموريت دوم را آغاز کند، مسئله اي که بايد ديد در اين راه هم مي تواند 
موفق عمل کند يا اينکه بايد شاهد اتفاق تلخي براي پرسپوليس باشد.

البته گرشاس��بي، سرپرست موقت پرس��پوليس وعده حل شدن اين 
مش��کل را داده اس��ت. او در گفت وگو با فارس با اي��ن جملات خيال 
هواداران پرسپوليس را راحت کرد: »يکي از برنامه هاي ما ساماندهي 
همين کارهاست، اينکه مبالغي را به بازيکنان داخلي و خارجي بدهيم 
و همه را پرداخت  کنيم، نمي گذاريم مش��کلي براي پرسپوليس پيش 

بيايد. خيال هواداران راحت باشد.«

احتمال ديدار دوستانه ايران با يونان و برزيل
رئيس فدراسيون فوتبال درباره بازي هاي دوستانه تيم ملي گفت: »من با 
رئيس فدراسيون فوتبال برزيل صحبت کردم. يک شرکت تمام بازي هاي 
برزيل را هماهنگ مي کند. ما هم استقبال کرديم و سرمربي تيم ملي 
هم موافق است، اما هنوز نهايي نيس��ت. 27 اسفند با تيمي بازي داريم 
که کرش خواسته است. او سه تيم را به ما پيشنهاد داده و ما از بين اين 
سه گزينه با يک تيم قرار و مدار گذاش��ته ايم. سفير برزيل خواهان اين 
است که ديدار دوستانه اي بين ايران و اين کشور برگزار شود. اين شخص 
بسيار پيگير کار است.« مهدي تاج گفت: »دوم و هفتم فروردين ۹7 هم 
دو بازي داريم. در قطر يک اردو داريم. اگر در قطر نشود، در يونان اردو 
مي زنيم و با يونان و يک تيم ديگر بازي مي کنيم. احتمالاً يک اردوي ديگر 
هم در اتريش برگزار کنيم. در اتريش هم دو بازي انجام مي دهيم که يکي 
از آنها بازي  با خود تيم اتريش است. بعد از آن ليگ ادامه مي يابد. سپس 
در روسيه بازي مي کنيم. در ادامه در ايران با يک تيم پشت درهاي بسته 
ديدار دوس��تانه داريم و در آخر هم يک بازي در روسيه بازي مي کنيم. 

ليست اين بازي ها را در قالب اطلاعيه منتشر خواهيم کرد.«
------------------------------------------------------------

آغاز نيم فصل دوم ليگ برتر
نيم فصل دوم رقابت هاي ليگ برتر فوتبال از فردا با برگزاري چهار مسابقه 
آغاز مي شود. در جريان بازي هاي فردا پديده در مشهد به مصاف پيکان 
مي رود، ذوب آهن از مشکي پوشان پذيرايي مي کند، سپيدرود رشت و 
نفت تهران با مربيان و کادر فني جديد خود مقابل هم قرار مي گيرند و 

سايپا هم با سپاهان روبه رو مي شود.

شايسته سالاري در ورزش ما معنا ندارد
انتخابات فدراس��يون هاي ورزشي زماني 
معنا پيدا مي کند که شايسته س��الاري در 
دس��تور کار قرار گيرد. اين مسئله مهم در 
همه کشورها جايگاه اصلي را دارد و در اين 
صورت است که مي توانيم انتظار پيشرفت و 
انتخاب فرد اصلح در انتخابات  فدراسيون ها 
را داشته باشيم. متأسفانه در ورزش ايران، 
اين تفکر حاکم اس��ت که اداره کردن يک 
فدراس��يون کاري آسان اس��ت! در حالي 
که واقعيت چيز ديگري اس��ت. رياس��ت 
فدراسيون هاي ورزشي مسئوليتي سنگين و دشوار است و به هيچ وجه 
نبايد آن را کوچک شمرد. در واقع رؤساي فدراسيون ها بايد اين توانايي 
را داشته باشند که هم از عهده مديريت آن رش��ته ورزشي برآيند و هم 
در تأمين اعتب��ارات موفق عمل کنند، چراکه با اي��ن بودجه اي که براي 
فدراسيون هاي مختلف در نظر گرفته مي شود، عملاً نمي توان کاري کرد و 
بايد از طرق مختلف کمبودهاي مالي را جبران کرد. بحث انتخاب رؤساي 
فدراسيون ها از زمان مهندس هاشمي طبا به شکل فعلي برگزار مي شد، 
با اين تفاوت که در آن زمان انتخابات به شکلي واقعي و البته سالم برگزار 
مي شد، اما به مرور زمان همه چيز دستخوش تغييرات عمدي شد. از آنجا 
که مديران پس از او از جنس ورزش نبودند و توانايي هاي لازم را نداشتند، 
براي رسيدن به اهدافشان بارها در آيين نامه انتخابات دست بردند تا جايي 
که مديران کل تربيت بدني در شهرهاي مختلف مي توانند در انتخابات 
شرکت کنند، در حالي که اين نوع انتخاب به ورزش لطمه مي زند. متأسفانه 
سلطاني فر، وزير ورزش هم دست روي دست گذاشته و هيچ برنامه ريزي 
براي حل اين چالش مهم ندارد. بايد اعتراف کنيم که اين نوع دخالت در 
انتخاب مديران بازگشت به 40 سال قبل است، چراکه در انتخابات  فعلي نه 
خبري از شايسته سالاري است و نه خبري از انتخاب مديران اصلح و تخلف 
و تقلب در بسياري از موارد مشهود است که اگر اين گونه نبود از مدت ها قبل 

از برگزاري مجمع انتخاباتي فرد پيروز مشخص نمي شد. 
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

شیوا نوروزي

تکذيب کنار گذاشتن اسپانيا از جام جهاني توسط رئيس فيفا

اينفانتينو: صعود فقط در زمين مسابقه مشخص مي شود
دنيا حيدري

   فوتبال جهان

رئيس فيفا  در واکنش به شايعاتی که درباره حذف اس��پانيا از جام جهانی و جايگزينی ايتاليا شنيده 
می شود، آب پاکی را روی دست ايتاليايی ها ريخت و حذف ماتادورها از جام جهانی را تکذيب کرد.

اواخر هفته گذشته بود که برخی رسانه های اسپانيايی گزارش دادند که فيفا در نامه ای به فدراسيون 
فوتبال اسپانيا هشدار داده در صورتي که در انتخابات رياست پيش روي اين فدراسيون، دولت دخالت 

سياسي داشته باشد ممکن است لاروخا را از جام جهاني 2018 کنار بگذارد، چراکه ويار، رئيس 
فدراسيون فوتبال اسپانيا حدوداً شش ماه پيش به علت فساد گسترده مالي با حکم قضايي 
از فعاليت معلق شد و چند هفته در بازداشت بود. پس از انتشار اين گزارش ها بود که برخي 
رسانه ها مدعي شدند در صورت کنار گذاشتن اسپانيا، ايتاليا اين شانس را دارد که راهي جام 
جهاني شود، اما اينفانتينو رئيس فيفا که خود رگ و ريشه اي ايتاليايي دارد در واکنش به اين 
موضوع گفت: »صعود به جام جهاني در زمين مسابقه مشخص مي شود، نه روشي ديگر! به 
هر حال پيش از اينکه در يوفا و فيفا مشغول فعاليت شوم، طرفدار ايتاليا بودم و بايد بگويم که 

جام جهاني بدون ايتاليا يک تراژدي خواهد بود. ايتاليا نياز به تلاش بيشتري براي بازگشت 
به سطح اول فوتبال جهان که شايسته  آن است، دارد.« خاوير تباس، رئيس لاليگا نيز در خصوص 

حذف اسپانيا از جام جهاني به خاطر برکناري ويار، رئيس فدراسيون سابق فوتبال اين کشور عنوان 
کرد: »ويار مردي قديمي از درون ساختار فيفاست و در 70 سال زندگي خود، هميشه با استفاده 
از تهديد کار خود را پيش برده، با اين حال اسپانيا هرگز از جام جهاني حذف نخواهد شد، چراکه با 
فيفاي جديد، مسيرها فرق کرده است. بايد با دولت در مورد مسائل حقوقي و قضايي تعامل 
شود. آنها بر اساس قانون در مورد رئيس فدراس��يون سابق تصميم گيري کرده اند. 
خطري براي حضور اسپانيا در جام جهاني وجود ندارد، چراکه فيفاي جديد حق را 
به ويار نمي دهد.« يولن لوپتگي نيز در واکنش به اين شايعه گفت که اسپانيا حتماً 
در جام جهاني حضور خواهد داشت: »اشتياق زيادي براي شرکت در اين بازي ها 
داريم و  اسپانيا يکي از بخت هاي نخست قهرماني است. همه از فوتبال  اسپانيا 
دفاع خواهند کرد. ما کادر فني خوبي داريم. اکنون تمرکزمان روي بازي هاي 
جام جهاني است و به بهترين شکل خود را آماده خواهيم کرد. در فدراسيون 
همه کار خود را به خوبي انجام مي دهند و هر کسي از وظايفش آگاه است و هيچ 

نگراني بابت حضور در جام جهاني نداريم.«

تمرين ماسکی در هواي آلوده
پرس��پوليس سه ش��نبه بعدازظهر در هواي آل��وده ته��ران از گردونه 
رقابت هاي جام حذفي، حذف ش��د و ديروز هم تمرينات خود را براي 
حضور در نيم  فصل دوم رقابت ه��اي ليگ برتر در ه��واي آلوده تهران 
انجام داد. کارشناسان مي گويند فيفا هيچ مقرراتي در خصوص آلودگي 
هوا و تعطيلي مسابقات ندارد، چراکه اين معضل فقط مربوط به برخي 
کشورهاي آسيايي است.در اين ميان فرشاد احمدزاده به نظر مي رسد 
اين موضوع را جدي تر از همه گرفته که اين گونه در تمرينات سرخپوشان 
با ماسک حاضر ش��ده، تمريني که به شدت تحت تأثير شکست مقابل 

صنعت نفت بود تا آلودگي هواي پايتخت که انگار هوای رفتن ندارد!

محمدرضا يزداني خرم

رئيس اسبق فدراسيون هاي 
کشتي و واليبال

خط و نشان آبي ها براي جام حذفي
استقلال در نيمه نهايي به صنعت نفت خورد، استقلال خوزستان هم به خونه به خونه

فسادهايي که در سال هاي اخير براي     المپيک
گرفتن ميزباني هاي مسابقات مختلف و 
مديريت ها مشاهده شده، کميته  بين المللي المپيک را بر آن داشته تا 
مديريت در ورزش را بهبود ببخشد و با فساد در فدراسيون هاي ورزشي 
مقابله کند. در همين راستا، اين کميته قرار است گروه هاي اضطراري 
براي مقابله با فساد در ورزش تشکيل دهد. يکي از گروه هاي اضطراري، 
مسئول کاهش فسادهاي مربوط به برگزاري مسابقات و زيرساخت هاست. 
گروه ديگر با فساد در انتخاب ميزبانان مسابقات ورزش مقابله مي کند. 

فساد کارلوس نوزمان، رئيس کميته  برگزاري المپيک ريو 2016 يکي از 
اين فسادها بود. دادن رشوه براي گرفتن ميزباني ها نيز از مباحثي بود که 
س��روصداي زيادي به پا کرد و IOC در اين خصوص مورد اعتراض و 
انتقادهاي زيادي قرار گرفت. بس��ياري معتقد بودن��د که اين کميته  
تمهيدات لازم براي مقابله با فساد را نينديشيده است و شايد همين امر 
IOC را بر آن داشته تا با اين مسئله مقابله کند. در همين راستا، مسئول 
انضباطي IOC مي گويد: »ما بايد به دنبال راه هايي باشيم تا با فساد در 

مديريت هاي ورزشي مقابله کنيم.«

گروه هاي اضطراري IOC براي مبارزه با فساد

سعيد احمديان
   جام حذفی

مسي و رونالدو هم پنالتي از دست دادند
پرسپوليس در حالي با قبول شکست برابر 
نفت آبادان در ضرب��ات پنالتي از راهيابي 
به نيمه نهايي جام حذفي بازماند که اگر 
پنالتي هاي منش��ا و عليپور گل مي شد، 
اين صدرنشين ليگ بود که صعود مي کرد، 
مسئله اي که برانکو نيز به آن تأکيد دارد: 
»پنالتي هاي  ما بايد گل مي ش��دند. عليپور و منشا که مهم ترين و 
اصلي ترين پنالتي زن هايمان بودند، ناموفق عمل کردند. اين قانون 
نانوشته فوتبال اس��ت؛ تيمي که اين همه فرصت از دست بدهد، 
معمولاً مي بازد، اما اينکه سؤال مي شود بار ديگر به منشا و عليپور 
پنالتي خواهم داد، مي گويم بله، چراکه اين امري طبيعي اس��ت. 
رونالدو و مسي هم پنالتي خراب کردند. مارادونا نيز پنالتي بيرون زده 

است. براي پنالتي زدن بايد تمرکز و تمرين داشت.«

اميرحسين خيرخواه | ميزان

دست رد رونالدو به سينه رئال براي تمديد 
رونالدو، س��تاره پرتغالي مادريدي ها در آس��تانه دربي دست رد 
به سينه رئيس باش��گاه رئال زد و موضوع تمديد قراردادش را به 
تابستان موکول کرد، آن هم در شرايطي که اين باشگاه به شدت 
در تلاش است تا قرارداد اين بازيکن را تمديد کند. گفته مي شود 
رونالدو خواهان افزايش حقوق خود اس��ت تا حقوقش با مسي و 

نيمار برابري کند يا بيشتر از آنها شود.

صعود به نيمه نهايي فوق العاده است
منچسترسيتي، صدرنشين بلامنازع ليگ جزيره با پيروزي 4 بر3 
در ضربات پنالتي مقابل لسترسيتي در مرحله يک چهارم نهايي 
جام اتحاديه انگليس به نيمه نهايي اين رقابت ها راه يافت. موفقيتي 
که در پي آن پپ با تمجيد از شاگردانش گفت: »رسيدن به مرحله 
نيمه نهايي فوق العاده است، خصوصاً بازيکنان جوان ما و آنهايي 

که پيش از اين خيلي فرصت بازي پيدا نکرده بودند.« 

آرسنال – ليورپول، نبرد همسايه ها
هفته نوزدهم رقابت هاي ليگ جزيره جمعه با برگزاري تک ديدار 
حساس آرسنال و ليورپول اس��تارت مي خورد. مصاف تيم هاي 
چه��ارم و پنجم ج��دول که ه��رگاه مقاب��ل هم ق��رار گرفتند، 
ديدارهايشان پرگل بود و اين بار هم متفاوت نخواهد بود. بايد ديد 
آرسن ونگر مي تواند بعد از پيروزي تيمش مقابل وستهام در جام 

اتحاديه، پيروزي مقابل ليورپول را هم جشن بگيرد يا نه.


